
 

 

綠色茶座：「氣候轉變、全球暖化：真實的謊言？」 

 

2012 年 11 月 17 日，本會主席吳振揚博士應「綠色生活教育基金」的邀請，主持一場名為「氣

候轉變、全球暖化：真實的謊言？」的講座，從地球及地質科學的角度，分析「全球暖化」這

一熱門話題。吳博士旁徵博引，解釋氣候變化的原因錯綜複雜，自然現象如太陽活動、地球運

行、地球板塊移動、火山爆發、水蒸氣和熱島效應等都是影響氣温的重要因素，所以他質疑全

球氣溫逐漸上升及二氧化碳為主要元兇的說法。 他提到「聯合國跨政府氣候變化專門委員會

（IPCC）」多次引用未經嚴謹考證的資料報導全球暖化，而 IPCC 最後亦公開承認報告的資料失

誤。吳博士進一步論證地球在人類出現前氣候變化已經存在，目前氣候變化的速度與億萬年前

無大差別，因此氣候變化是正常的。最後他以風電場為例，指出很多以世界末日、環保為名，

賺取暴利為實，破壞環境的所謂環保及能源項目。在結尾的答問環節，出席者熱烈地就全球暖

化、風電場及核能發電等不同議題提出問題及意見。 

 

Talk on Green Living: “Climate Change, Global Warming: True Lies?" 

 

On 17 November, 2012, our Chairman, Dr. Young Ng, was invited by “The Green Living Education 

Foundation” to talk on "Climate Change, Global Warming: True Lies?”  He analyzed the hot topic of 

"global warming" from the angle of the Earth and Geological Science.  Citing information from 

various sources, Dr. Ng explained that the causes of climate change were complex.  Natural 

phenomena such as solar activity, Earth rotation, plate tectonic movement, volcanic eruptions, water 

vapor, heat island effect were all important factors affecting the climate.  So he questioned the 

argument of carbon dioxide as the main cause of the gradual rise in global temperature.  The “United 

Nations Intergovernmental Panel on Climate Change (IPCC)" had been repeatedly quoting 

information without rigorous research to support global warming reports which they ultimately had to 

acknowledge publicly that information in those reports were inaccurate.  Dr. Ng further demonstrated 

that climate change existed long before human being came to the Earth. There was little difference 

between current rate of climate change and millions years ago, therefore climate change was normal.  

Finally, he used wind farm as example to point out that many so-called environmental energy projects 

making use of environmental protection as a disguise to secure huge profits and caused damage to the 

environment.  At the Q & A session, attendees enthusiastically participated in the discussion about 

global warming, wind farms and nuclear power.  

 

是次講座的錄音相片及投影片可在下列網址重溫： 

Recording, photos and Powerpoint of the Talk are available at the following URL: 

http://talks.hknewage.com/GT20121117/ 

http://www.flickr.com/photos/clubo/sets/72157632063352019/ 



 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 


